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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro zdravotnictví  

ZÁPIS z 18. jednání 
Výboru pro zdravotnictví konaného dne 15. 6. 2022 v 15:00 hod. 

on-line, formou videokonference, v prostředí Cisco Webex 
     

 
Přítomni: Ing. Miloš Růžička, tajemnice Výboru pro zdravotnictví ZHMP, Bc. Filip Brückner, MUDr. Marián Hošek, 

Mgr. Marcela Janečková, MUDr. Tomáš Kaštovský, Ing. Jakob Hurrle, MDDr. Bára Malíková, Ing. Radek 
Lacko  

Omluveni: prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MSc., PharmDr. Petr Fifka, Ing. Jana Komrsková 
Nepřítomni: ----  
Hosté: radní Mgr. Milena Johnová; Ing. Alena Havelková, ředitelka ZDR MHMP; Ing. Květuše Čelikovská, 

oddělení zdravotních služeb ZDR; Mgr. Martin Červený, ředitel SPH; MUDr. Hana Cabrnochová, MBA, 
místopředsedkyně SPLDD ČR 

Externí hosté :     Petr Schreib, ČTK 
Jednání řídil: Ing. Miloš Růžička, předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP      
 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 

3. Schválení zápisu ze dne 25.05.2022 

4. R- 41403 (Z-9619) k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace hl. m. Prahy Správa pražských 
hřbitovů 

5. R-44285 ( Z-10430) k návrhu na uzavření Dodatku č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí účelové 
individuální neinvestiční 
dotace č. DOT/81/01/001351/2022 s příjemcem dotace Dům tří přání, z.ú. 

6. Fungování lékařské pohotovostní služby 

7. Praktičtí lékaři pro děti a dorost a dětští psychiatři v Praze - problematika nedostatku lékařů v primární péči 

8. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

9. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 
Jednání zahájil v 15.05 předseda Výboru Miloš Růžička – vítá připojené členy, konstatuje, že Výbor byl řádně svolán, 
podklady byly členům rozeslány včas a Výbor je usnášeníschopný. 
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2. Schválení programu a volba ověřovatele zápisu 
M. Růžička nemá  žádný návrh na změnu ani doplnění programu a ani nikdo z členů. Za ověřovatele navrhuje člena výboru 
pana Radka Lacka, který s nominací souhlasí. 
Předseda Výboru dává hlasovat o usnesení v následujícím znění: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I.  schvaluje 
    navržený program a ověřovatele, jímž je Radek Lacko 
 
přijato, pro: 8 , proti: 0 , mimo místnost : 0 

3. Schválení zápisu ze dne 25.05.2022 
Vůči zápisu z květnového jednání Výboru nikdo z přítomných nevznesl námitky ani připomínky, je tedy přistoupeno 
k hlasování o usnesení : 
 
Výbor pro zdravotnictví: 
 
I.  schvaluje 
zápis ze 17. jednání výboru konaného dne 25.05. 2022 
 
přijato, pro : 8 ,  proti : 0 , zdržel se : 0 ,  mimo místnost : 0 

4. R- 41403 (Z-9619) k návrhu na změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace hl. m. Prahy Správa pražských 
hřbitovů 

M. Růžička prosí o úvodní slovo paní radní, která sděluje, že navrhovaná změna zřizovací listiny je komplexní změnou 
počínaje názvem organizace přes změnu sídla organizace až po majetkové úpravy. Příprava tisku byla časově náročná, 
obsahovala 410 připomínek k vypořádání od odboru majetku a paní radní děkuje za veliké pracovní nasazení paní 
ředitelce Havelkové a celému odboru zdravotnictví. Poté předává slovo panu řediteli Červenému. M. Červený doplňuje ke 
změně zřizovací listiny to, že pro něj samotného je to již jen symbolická tečka v souvislosti se sloučením, jež proběhlo před 
2,5 lety a věří, že po době covidové vstupují do nové éry, již s jiným názvem, jiným vizuálním stylem, s novým logem 
organizace, jinou identitou a s novými službami. Dnes je to již zcela jiná a nová organizace. Uvádí, že všechny problémy na 
které si stěžoval při své poslední návštěvě na výboru postupně odbourávají, hodně jich pomůže změnit právě změna 
zřizovací listiny. Děkuje paní radní a paní ředitelce odboru ZDR za podporu, bez které by se neobešli a která posunuje vše 
správným směrem. Dále podotýká, že po sloučení prošli restrukturalizací, pohřební ústav, který byl v organizační struktuře 
hodně nízko, byl povýšen o patro výš a nyní se snaží o konkurenceschopnost. 
 M. Růžička děkuje za informace a ujišťuje se, že tisk již v nezměněné podobě bude projednán na Zastupitelstvu.  Dále se 
ptá, zda se naplnil důvod sloučení a zda se nejedná pouze o kosmetické úpravy a proč změna nepřišla již dříve.  Pan ředitel 
souhlasí s tím, že proces byl opravdu dlouhý, ale nemyslí si, že by to přineslo nevratné škody.  Problém vidí spíš ve vzniku 
virtuálních pohřebních ústavů, které fungují pouze na internetové bázi, nemají licenci a pouze přeprodávají služby 
soukromých pohřebních ústavů. Mají pěknou prezentaci a přebraly poměrně velké procento klientů. Další problém M. 
Červený vidí v novém soukromém krematoriu v Ralsku, které také ubírá množství klientů. 
O slovo se hlásí MUDr. Kaštovský s tím, že je rád, že se společnost ubírá správným směrem, i když s velkým časovým 
prodlením. 
Předseda M. Růžička na závěr uvádí a shoduje se s panem Kaštovským, že pokud je vybrán správný ředitel, který vnímá 
přidanou hodnotu a výzvu jako možnost synergií obou organizací, pak může být sloučení šancí a příležitostí k vytvoření 
silné společnosti. 
 
M. Růžička ukončuje diskusi a dává hlasovat o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I.  doporučuje 
materiál ve znění tisku Z – 9619 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 

 
 
 přijato, pro : 8 ,  proti : 0 , zdržel se : 0 , mimo místnost : 0 
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5. R-44285 ( Z-10430) k návrhu na uzavření Dodatku č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí účelové individuální 
neinvestiční dotace č. DOT/81/01/001351/2022 s příjemcem dotace Dům tří přání, z.ú. 

Slova se ujímá paní radní a představuje organizaci Dům tří přání, která po dohodě s magistrátem připravila službu krizové 
pomoci dětem trpícím duševními problémy, respektive navázala na projekt, jež byl financován z evropských fondů a nyní 
se organizace a magistrát domluvili na tom, že projekt neskončí svou činnost a bude pokračovat dál. Magistrát potřebuje 
tuto službu, a proto byla schválena dotace pro jejich další činnost. Organizace v mezičase požádala o prodloužení čerpání 
dotace a její vyúčtování. Grantová komise s tímto souhlasila, Rada HMP schválila a nyní tisk bude projednávat 
Zastupitelstvo. Dům tří přání navíc ještě získal registraci pro poskytování zdravotních služeb a očekává se, že během září 
požádá o další dotaci na svůj provoz do konce letošního roku. 
Ředitelka Ing. Havelková upřesňuje, že organizace dostala 380 tisíc korun s tím, že vyúčtování proběhne do konce března, 
to se nestalo, dotace by musela být vrácena, a proto žádají o posunutí čerpání a vyúčtování do června tohoto roku. 
M. Růžička se ptá, zda se u těchto služeb daří nacházet odborníky na takto specializovanou činnost? M. Johnová uvádí, že 
personální zajištění služeb je velmi náročné, ale počítá s tím, že specialistu mají, když se jim podařilo získat registraci. M. 
Hošek sděluje, že specialistu mají a může informaci potvrdit. 
M. Růžička ukončuje diskusi a dává hlasovat o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. doporučuje 
materiál ve znění tisku Z – 10430 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 
 
přijato, pro : 8 ,  proti : 0 , zdržel se : 0 , mimo místnost: 0 

6. Fungování lékařské pohotovostní služby 
Předseda žádá o úvodní slovo paní radní a podotýká, že tato tematika se na žádost členů opětovně vrací na jednání 
výboru s otázkami, jak LPS fungovala, jaká jsou její úskalí a jaká bude budoucnost jejího financování, pokud více než 30 % 
nákladů hradí Praha za ošetření obyvatel Středočeského kraje. 
M. Johnová uvádí, že s fungováním LPS se pojí celá řada problémů v oblasti zdravotní péče, ale především s personálním 
zajištěním této služby. Důvod vidí v absentující povinnosti lékařů sloužit služby LPS, dále v tom, že pohotovost hojně 
využívají obyvatele Středočeského kraje a také ve finančním zajištěním pohotovosti. Praha se snaží balancovat všechny 
problémy, jedná se zdravotními pojišťovnami a hledá možná řešení. 
Ing. Čelikovská upozorňuje na to, že v roce 2022 měli velké problémy právě s personálním zajištěním pohotovosti a uvádí, 
že stále hledají nástroje na zkvalitnění služeb a nikoli na její omezení, které ovšem v blízké budoucnosti hrozí. Probíhají 
jednání s Ministerstvem zdravotnictví a krajským úřadem, ale problémy zajištění LPS jsou napříč republikou stejné. 
Jménem magistrátu byly obeslány všechny lékařské komory s žádostí o pomoc při řešení nedostatku lékařů, ale bohužel 
odezva byla nulová. 
MDDr. Malíková vystupuje s tím, že k ní ani k jejím nejbližším kolegům se žádná informace tohoto charakteru nedostala  
a toto potvrzuje i další člen výboru MUDr. Hošek.  
MDDr. Malíková se dále ptá, jak dopadlo jednání ohledně možného spolufinancování Středočeského kraje, pokud Praha 
může svými daty dokázat, že velké procento ošetřených lidí bydlí ve Středočeském kraji. 
Radní M. Johnová odpovídá, že jednání nebyla úspěšná, neboť protistrana argumentuje tím, že v době víkendů a prázdnin 
je situace opačná. Jediným úspěchem v jednání bylo odstranění informace v zubních ordinacích, že zastupujícím zubním 
lékařem po dobu nepřítomnosti je Městská poliklinika Praha. Radní dále uvádí, že další krok je na straně Ministerstva 
zdravotnictví, na straně vlády. Je třeba tuto oblast regulovat, ale dle jejího mínění není k tomuto kroku zatím odvaha. 
Praha již vyčerpala všechny své možnosti a žádné další nástroje v rukou nemá. 
Radek Lacko s tímto souhlasí a sděluje, že je třeba změnit legislativu. 
MUDr. Kaštovský chce poskytnout pohled z druhé strany – stran praktických lékařů, kteří jsou maximálně vytěžováni ve 
svých praxích, mají obrovské penzum práce a post covidová péče je pro ně velmi zatěžující. Nemají tedy potřebu sloužit na 
pohotovosti a navíc příspěvek na LPS není dosti motivační a v rámci Prahy je ještě krácen. 
M. Růžička téma uzavírá, děkuje za konstruktivní debatu, kdy byly veškeré problémy pojmenovány, nicméně řešení zatím 
neexistuje. 
V průběhu debaty se odhlásila členka M. Janečková ( 16:08 ) 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I.  bere na vědomí  
poskytnutou zprávu o fungování LPS za rok 2022 
 
přijato,  pro : 7 ,  proti : 0 ,  zdržel se : 0 , mimo místnost : 0 
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7. Z – 10570 k záměru na zajištění pokrytí zdravotní péče praktickými lékaři pro děti a dorost na území hl. m. Prahy 
Předseda výboru vítá paní doktorku Cabrnochovou a předává úvodní slovo paní radní. Ta uvádí, že tento tisk, pokud bude 
Zastupitelstvem schválen, bude mít dlouhodobý dopad a dlouhodobou realizaci daleko přesahující toto volební období.  
Jde o zabezpečení primární péče pro děti a dorost, která je v Praze v ohrožení z důvodu generační výměny lékařů. V Praze 
mají pediatři nejvyšší věkový průměr z celé republiky, vyšší než 60 let, takže do 15 let pravděpodobně odejdou do 
důchodu a nebude je mít kdo nahradit. Nových lékařů přibývá jen minimálně a situace začíná být kritická a bude se dále 
zhoršovat. Jedná se o to, finančně motivovat lékaře tak, aby každý rok mohlo město získat průměrně 10 nových lékařů. 
Dodává, že i městské části registrují úbytek dětských lékařů a snaží se je motivovat poskytnutím bytu či vybavené 
ordinace, ale nepomáhá to. Podstatou návrhu je z rozpočtu hl. m. finančně podpořit akreditované ordinace PLDD 
(praktičtí lékaři pro děti a dorost ) a také fakultní nemocnice, kde může probíhat specializační příprava nových lékařů. 
Slovo si bere MUDr. Cabrnochová (předsedkyně Odborné společnosti praktických dětských lékařů )  a shrnuje 
problematiku v oboru. Uvádí, že problém získání nových dětských praktiků je ve špatném nastavení systému dotací, kdy 
ordinace nejsou schopny zlákat nové absolventy. „V nemocnicích mají dvakrát tolik peněz, než jsme schopni z dotace dát 
my“. MUDr. Cabrnochová doplňuje, že v Praze je potřeba každý rok v průměru deset nových praktiků, aby nahradili ty 
odcházející do penze. V celé republice je to 60 až 70 lékařů. To, že situace je vážná potvrdila analýza ÚZIS v čele s prof. 
Duškem. 
M. Johnová doplňuje, že město by v případě schválení dofinancovávalo vzdělání nových pediatrů v ordinacích nebo  
i v nemocnicích s tím, že by se zavázali po atestaci pracovat v primární péči. Radní uvedla, že zahájení výchovy potřebného 
množství pediatrů by vyšlo podle odhadů v rozmezí na 15 až 24 miliónů korun, které by pokryly období 4,5 let do jejich 
atestace. 
M. Hošek děkuje za snahu a konstatuje, že pokud nyní začneme s tímto programem a budeme vše maximalizovat, potrvá 
až 4 roky než bychom došli k nějakému naplnění a souhlasí s tím, že v Praze je krizový stav již dlouho a navíc problém 
s ukrajinskými uprchlíky ukázal, že lékaři opravdu chybí. Obává se, že Praha musí udělat razantní krok ke zvýšení počtu 
pediatrů a situaci řešit. 
R. Lacko záměr podporuje, vítá a podotýká, že záměru by měla předcházet velká komunikační kampaň, která vysvětlí, že 
stát problém nedostatku pediatrů nezvládá, hl. m. dává vázanou účelovou dotaci, aby si zajistila to, co stát není 
dlouhodobě schopen zajistit. Doplňuje, že problém je odborné veřejnosti znám již dlouhou dobu a Praha toto opatření činí 
nad rámec svých povinností. 
 Předseda M. Růžička vznáší otázku, do jaké míry je systémově správně, pokud něco nefunguje – stát něco zanedbal -  má 
Praha problém financovat ze svého. Navrhuje uvést do schvalovaného tisku, že HMP toto bude financovat nad svůj rámec. 
  
V 16:30 hodin se rozloučila MDDr. Bára Malíková a odpojila se. 
 
M. Růžička ukončuje debatu, děkuje za informace a vysvětlení MUDr. Cabrnochové a dává hlasovat o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I. doporučuje  
materiál ve znění tisku Z – 10570 Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 
 
přijato,  pro : 6 , proti : 0 , zdržel se : 0 , mimo místnost : 0  

8. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 
K předloženému bodu nebyly členy výboru  vzneseny žádné námitky ani připomínky, předseda proto přistoupil k hlasování 
o usnesení : 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I.  bere na vědomí 
předloženou informaci o tiscích projednávaných Radou a Zastupitelstvem HMP  
 
přijato, pro : 6 ,  proti : 0 , zdržel se : 0 , mimo místnost : 0 

9. Různé 
 V rámci tohoto bodu nebylo nic projednáno. 
 
Jednání předseda výboru ukončil v 17:10 hodin. 
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Ověřil:             Ing. Radek Lacko, člen výboru    
Zapsal:            Marta Schwarzová, MHMP - OVO MHMP   

Ing. Miloš Růžička 
předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP 

 
 
 
 
 


